
 

 

 

 

Folketingets Europaudvalget  

 

 

København, den  

Sagsnr.: 13379 

FVM 592 

 

 

 

 

 

 

Europaudvalget har i skrivelse af 12. september 2008 (EUU alm. del - spørgsmål nr. 

169) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 169: 

  

”Ministeren bedes redegøre for sin holdning til at lade EU-miljømærket, Blomsten, 

omfatte fødevarer”. 

 

Svar: 

 

”Det er af stor betydning, at fremstilling af fødevarer, herunder både primærproduktion 

og den videre forarbejdning, sker på en miljømæssigt forsvarlig måde.  

 

En mærkningsordning, der gør det muligt for forbrugerne at vælge miljøvenligt 

producerede fødevarer, kan medvirke positivt til dette. En sådan mærkningsordning 

findes allerede i økologireglerne, da miljøhensynet her er et af de definerede hovedmål.  

 

På den baggrund bør Danmark være afventende i forhold til Kommissionens ønske om 

at udvide rammerne for Blomsten til forarbejdede fødevarer. En udvidelse bør ikke ske 

på bekostning af troværdigheden af hverken økologiordningen eller Blomsten.” 
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